
 

 

 

 
 

Referat 
Ordinært Seniorrådsmøde 

Rådhuset, Keyboardet, 1. sal 

Onsdag den 5. april 2023, kl 13:00 – 17:00 
 

 

Til stede fra SR: Finn Kamper-Jørgensen, Lisbeth E. Knudsen, Charlotte Poulsen, Jørgen Simonsen, Niels 

Søndergaard, Nils Rasmus Hansen, Grethe Troensegaard, Toni Strande og Vivien Middelboe 

 

Nr. Dagsorden Beslutning 

1. Velkomst og valg af referent Lisbeth 

2. Godkendelse af dagsorden Godkendt. Punkt om træningsfaciliteter ved Grethe til næste møde 

3. Referat fra 1. marts Til stede fra Rådhuset borgmester Thomas Lykke Pedersen, Mads 

Toftegaard, Camilla Arent, Mie Gudmundsson, Thomas Barfoed og 

Tine Gram 

 

Nr. Til behandling Information / Referat Status/ 

Action 

4.    

4.1 Henvendelse fra borger 

om helbredsattest ved 

fornyelse af kørekort 

En borger fra vores kommune ønsker vores 

hjælp til at få oprettet et borgerforslag til 

Folketinget om genindførelse af 

helbredsattest i forbindelse med fornyelse 

af kørekort for ældre borgere. 

SR forstår problematikken men det er 

ikke vores opgave som lokal 

organisation at stille forslag til ændring 

af lovgivning. Der henvises til ÆS og 

andre nationale organisationer. 

4.2 Henvendelse fra borger 

om hjælp til selvtræning 

En borger fra vores kommune ønsker vores 

hjælp til at opnå mulighed for 

hjælp/vejledning til selvtræning efter den 

første vejledning, der ydes af fysioterapeut 

ansat af kommunen. Der foreslås et årligt 

tjek evt. Med selvbetaling 

Borgeren vil gerne mod betaling have 

ekstra tjek af selvtræning.  Det 

kontrolleres hvad kvalitets-standarden 

siger om betaling. Den er uspecifik på 

dette punkt kan referenten 

efterfølgende oplyse 

4.4 Seniorfestival, orientering 

og PR 

Seniorfestival afholdes i Egedalshallen den 

25. August kl 11-18. Pris 200 kr. Kan vi 

finde på et bidrag til en goodie bag? Til ca 

800 personer 

Møde afholdt med en lang række 

kommunalt ansatte, politikere samt SR 

og ÆS. A5 folder udarbejdes af NR, 

VM og LEK. 

4.5 Høring Kultur og 

fritidspolitik 

Politikken og høringsskabelon er fremsendt 

til SR medlemmer, hvor Finn og Niels 

Rasmus har forslag 

Lisbeth udarbejder svar og henviser til 

SR politik fra maj 22, påskønner 

hjemmesider (kultunaut), foreninger, 

frivillighed og medtager kommentarer. 

4.6 Foretræde for social- og 

sundhedsudvalget 

Jørgen og Charlotte havde på anmodning 

foretræde den 1.3.23. Fin modtagelse med 

opbyggelig dialog.og det havde effekt. 

Budgetlægning.skal opdateres mht 

demografiregulering og oplæg fra SR-

Finn til Camilla udarbejdes og sendes 

til administration og politikere. Udford-

ringen med stigende selvbetaling tages 

op ved senere møde med udgangs-

punkt i strukturkommissions-oplæg. 

Også inddragelse af frivillige og 

pårørende presser på. 

5. Information 

igangværende sager 

  

5.1 Nyt fra formanden - Læserbreve, henvendelser til pressen, 

skal formidles til alle SR medlemmer senest 

når henvendelsen sendes til pressen. 

Formanden ønsker at være orienteret.  

- Høringssvar til social- og handicap er 

afsendt 

Ikke konsensus om hvornår navne må 

nævnes uden forudgående aftale og 

mere personlige indlæg i SRs navn. 

Indlæg lægges på hjemmeside.  

Husk at sende til webmaster 

 



 

 

5.2 Seniordag 1. oktober som 

en del af FNs interna-

tionale ældredag hvor 

Vivien undersøger tema 

Egedal Byens Hus kl. 10-14. Evt aften. 

Hyldest for de ældre nationalt og 

internationalt. Formål at gøre SR kendt. 

Arbejdsgruppen er Vivien, Nils og Charlotte 

Monica Krog-Meyer om Plusalder for 

1500 kr. Søs Egelind koster 26.000 

plus mere for lokal relevans og det kan 

søges af kulturpulje. Vi kan introducere 

vores arbejde i SR med dialog herom. 

5.3 Udarbejdelse af 

høringssvar 

Finn og Charlotte refererer fra møde med 

Camilla Arent og 3 andre fra kommunen 

23.3. Mødet varede ½ time.  

Budskabet var, at høringssvar skulle 

loyalt referere til kommunens politiker. 

SR må konstatere at der ingen referen-

ce er til nogle af de høringssvar SR har 

udarbejdet så det er som spild af tid. 

5.4 Årsmøde og 

Generalforsamling 

Ældresagen 9.3.23 

Mundtligt referat og drøftelse Nils Rasmus var imponeret over ÆS 

arbejde og har udfordret afstemnings-

reglerne til bestyrelsen. Niels S er valgt 

som suppleant til bestyrelsen og er 

blevet kontaktperson til kommunen. 

5.5 Teknologivurdering Drøftelse af referat fra møde mellem Nils og 

Kamilla Blåbjerg den 8.3  

Nils refererede til diskussion ved borg-

mestermøde og vil invitere til møde. Vi 

vil bede Kamilla Blåbjerg om at deltage 

i et SR møde. 

6. Arbejdsgrupper   

6.1 Boliggruppe   Referat fra seneste møde vedhæftet 

dagsordenen til dette møde. 

Rapport over spørgeskema 

undersøgelse blev præsenteret af 

Vivien og skal formidles videre efter 

diskussion i boliggruppen. Viviens 

store arbejde blev rost. Møde med 

naboer til Stark grunden og 

boligudvikler med henbllik på lokalplan. 

Lejerbo mødes med kommunen om at 

bygge ved Alexandra House. 

Information om yderligere initiativer 

blev opdateret 

6.2 Kulturgruppe Kulturpolitik diskuteret under pkt 4.5 og 

frivillig ledelse af museet er under 

reetablering. Ny dato for generalforsamling 

for Kuturelt Samråd.26.4 

Lisbeth deltog i mødet om museet for 

at gøre opmærksom på at kommunen 

skal behandle frivillige respektfuldt og 

anerkendende. 

6.3 SOSU gruppen Lovforslag fremlagt og skal diskuteres. 

Referat fra seneste udsendt til SR 

medlemmer. 

Finn 

6.4 Infrastrukturgruppe  Toni 

6.5 IT & Kommunikation  Nils R 

   7. Observatører ved 

plejehjemmene 

  

7.1 Lystholm  Referat fra møde den 14.3. og 

observatørrolle  

Nils R 

7.2 Mergeltoften  Vivien 

7.3 Benediktehjemmet   Lisbeth 

7.4 Egelunden  Toni 

7.5 Øresundshjemmet Referat af møde i blad som kan læses på 

nettet Ingen vakante stillinger. 

Ensomhedskonsulent er ansat og bør 

inviteres til et SR møde. 

Grethe 

7.6 Plejehjemmest Else Marie   Jørgen 

7.7 Skovgården  Charlotte 

8. Økonomi v/kasseren Regnskab er godkendt af kommunens 

økonomiafd. Og fremlagt for Camilla Arendt  

Vivien har modtaget tilskud for 2023 

8.1 Hvilke møder skal udløse 

diæter? 

Drøftelse af fordeling af diæter. Hvad vi skal 

give diæter og kørselsgodtgørelse til. 

Beløbet til diæater/kørsel var sidste år på 

ca. 80.000 kr til såvel SR møder som andre 

møder med/uden forplejning. Vi modtager 

alle tilskud til papir mm 

Spørgsmålet er, om der kun skal 

udbetales diæter til SR møder eller til 

alle eksterne møder. Evt kan anden 

ordnng for kompensering diskuteres 

efter oplæg fra Charlotte og Vivien 

næste møde. 

9. Eksterne møder, kurser, 

temadage og 

konferencer 

  



 

 

9.1 Forebyggelsesrådet Tema om mænds sundhed som del af 

sundhed og sygdom i ældrelivet der skal 

startes op 

Forebyggelsesråd kan få indflydelse på 

central politik 

9.2 Klimarådet  Meget fokus på klimatiltag ved foredrag 
arrangeret af Fredensborg Folkeuniversitet 
om affald, landbrug, trafik og oplæg på 
bibliotekerne om genbrug og 
genanvendelse 

Kommunen har ansat en antropolog til 

introduktion og fremme af klimavenlig 

adfærd 

9.3 Nordgruppen Allerød har haft interne udfordringer Finn 

9.4 Regionsældrerådet  Møde med fokus på klyngesamarbejde Finn 

9.5 Valg til Danske Ældreråd, 

Kreds 9 

Temadag: Presse og tilsyn 

i praksis 7.3 i  

Toni var opstillet, blev ikke valgt. 

 

Nils Rasmus deltog, giver referat 

Charlotte 

 

Tilsynspolitik er sat på sager på vej 

9.6 Repræsentantskabsmøde 

med ældrepolitisk 

konference i Nyborg 

3.-4. Maj 2023 . Charlotte, Vivien og Jørgen 

deltager begge dage Niels og Finn deltager 

den 4.5. Toni vil evt deltage  istedet for Finn  

Charlotte/Vivien 

9.7 Kommunernes 

Landsforening 

Finn deltager i Sundhedskonference 12. 

april 2023 i Odense 

Finn 

10. Sager på vej Se nedenstående tabel  

11 Næste mødedatoer    

  10.05.23 Benediktehjemmet, Deltagelse af 

Camilla Arent og oplæg om demenspolitik 

herunder, regionale forløbsprogrammer 

vedrørende demens ved demens-

koordinator Lisbeth Bøgeholdt 

 

  07.06.23 Øresundshjemmet   

  11.08.23 Sommerfrokost  

  02.08.23  Rådhuset  

  06.09.23 Skovgården?  

  04.10.23 Else Marie hjemmet ?  

  01.11.23 Rådhuset  

  06.12.23 Julemøde  

  13.12.23 Julefrokost   

12. Eventuelt 

 

 

Charlotte har spurgt til uddannelsesniveau i 

kommunens pleje og tilbud om efter-

uddannelse. Møde er aftalt med administra-

tionen og næstformanden deltager også. 

 

 

 

10. Sager på Vej: 

 

Sag Start Deadline Ansv. Bemærkninger 

Digitaliseringspolitik Okt 22 April 23 IT&KOMM 5.4 

Seniordag 1. Okt.  April.22 Sep 23 Charlotte Danske Ældreråd 

Kulturpolitik Marts 23  Lisbeth  

Sundhedspolitik Marts 23  Charlotte/Finn  

Musik terapi Marts 23  Finn  

Digitalisering Efterår 23  Nils Oplæg ved Kamilla Blåbjerg 

Tilsynspolitik Efterår 23  Nils  

 

 

 

  



 

 

Skema over arbejdsgrupper, observatører og delegerede 
 

 CP FKJ GT JS LEK NS NRH TS VM 

Ad Hoc grupper          

Faste arbejdsgrupper          

SOSU X x  x    x  

Infrastruktur     x x  X  

Bolig   x x     X 

IT+Kommunikation       X  x 

Kultur   x  X    x 

          

Observatører plejecentre          

Benediktehjemmet     x     

Elsa Marie hjemmet    x      

Lystholm       x   

Skovgården x         

Egelunden        x  

Mergeltoften         X 

Øresundshjemmet   x       

          

Eksterne delegater          

Danske Ældreråd, repræsen- 

tantskabet 

x    x     

Regionsældrerådet  FU  x  x    

Nordgruppen z x       x 

Forebyggelsesrådet x X       z 

Klimarådet  z   X     

 
 

X Formand x Medlem z Suppleant FU=forretningsudvalgsmedlem 
 


